
EUGEN SCHEUªAN:

"Electromagnetica oferã soluþii
economice dezvoltatorilor imobiliari"

Reporter: Ce soluþii are Electro-
magnetica pentru dezvoltatorii
imobiliari care construiesc locuinþe
eficiente din punct de vedere
energetic, dar nu numai?

Eugen Scheuºan: Considerãm cã
pentru acest domeniu de activitate
avem trei soluþii omologate ºi afla-
te în funcþiune ºi exploatare de mai
mulþi ani ºi care au rezultate eco-
nomice bune. Acestea sunt corpu-
rile de iluminat pentru interior ºi
exterior bazate pe tehnologia LED,
sistemul de telegestiune Energ
SYS, care deserveºte, acum, mai
mult de 50.000 de abonaþi din re-
þeaua de electricitate ºi staþiile de
încãrcare automobile electrice.

Reporter: Care este aportul siste-
melor de iluminat cu LED la econo-
mia energeticã pe care o pot face
beneficiarii de astfel de soluþii?

Eugen Scheuºan: Pe piaþa siste-
melor de iluminat, Electromagneti-
ca este prezentã de mai bine de
ºapte ani. Am realizat corpuri de
iluminat pentru toate aplicaþiile -
stradal, industrial ºi de interior, di-
mensiunea cifrei de afaceri în acest
domeniu fiind de mai mult de zece
miloane de euro anual, în ultimii
patru ani.

Corpurile de iluminat bazate pe
tehnologia LED sunt caracterizate
de un consum redus de electricita-
te faþã de cele clasice, bazate pe
efectul termic sau pe descãrcarea
în gaze, la o aceeaºi putere de ilu-
minare. Concret, faþã de cele cu
efect termic sunt de zece ori mai
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eficiente, iar comparativ cu cele cu
descãrcare în gaze - de douã ori
mai eficiente. Din punctul de vede-
re al duratei de viaþã, corpurile de
iluminat cu LED asigurã o funcþio-
nare medie de 50.000 de ore faþã
de nu mai mult de o mie de ore
pentru cele bazate pe efectul ter-
mic ºi de cel mult 5.000 de ore
pentru cele bazate pe descãrcãri
de gaze. Electromagnetica proiec-
teazã, produce ºi comercializeazã
astfel de sisteme de iluminat.
Întrucât proiectele ne aparþin în
întregime, putem oferi soluþii de
i lu m i nat baz at e pe c or pu r i
personalizate, ca dimensiuni,
putere ºi funcþionalitate, pentru
nevoile fiecãrui client.

Reporter: Personalizaþi doar cor-
purile de iluminat pentru uzul cas-
nic sau ºi pe cele pentru consumul
industrial?

Eugen Scheuºan: Le personali-
zãm inclusiv pe cele pentru uzul
stradal. Din aceastã cauzã, am
ajuns la un total care frizeazã circa
800 de tipuri diferite, pentru cã fie-
care a dorit alt tip de corpuri. În
acest sens, în permanenþã avem
nevoie de un alt proiect de circuit
imprimat, de alt proiect de meca-

nicã pentru corpurile de iluminat,
de alt proiect de sistem de distri-
buþie a luminii care se aplicã peste
LED ca sã împrãºtie lumina în
acord cu nevoile diverse.

Reporter: Dacã îºi instaleazã cor-
puri de iluminat cu LED, atunci

dezvoltatorul imobiliar trebuie sã
îºi constituie ºi proiectul de instala-
þii adecvat acestui tip de corpuri?
Cât de costisitoare este aceasta?

Eugen Scheuºan: Trebuie ºtiut
cã instalaþia este mai ieftinã decât
cea clasicã, dar corpurile sunt mai
scumpe. Sistemele de iluminat cu
LED trebuie considerate investiþii
cu amortizare. Întrucât consumuri-
le sunt reduse la jumãtate faþã de
cele clasice, se poate face o econo-
mie remarcabilã, atât în transfor-
matorul de la medie la joasã ten-
siune, cât ºi în cablarea stradalã
sau interioarã a locuinþelor. Evi-
dent, costurile iniþiale vor fi mai ri-
dicate, dar recuperarea este mai
rapidã ºi dupã recuperare urmeazã
perioada de economisire. Costul
iniþial este mare, dar ºi economia
lunarã la factura electricã - la fel, iar
energia electricã clar nu se va iefti-
ni în viitor, ci dimpotrivã.

Reporter: Ce produse noi aþi lan-
sat, în domeniul iluminatului cu
LED?

Eugen Scheuºan: Din punctul
nostru de vedere, în permanenþã
avem cel puþin între 10 ºi 20 de
produse noi, anual, iar noi ne pro-
punem fie sã îmbunãtãþim în con-
tinuare randamentul luminos, fie
sã facem modificãri de formã con-
form noilor cerinþe de design, sã
îmbunãtãþim structura materiale-
lor sau sã adoptãm unele soluþii

tehnologice care scad costurile de
fabricaþie ºi, implicit, preþul.

Reporter: Ce pondere din vân-
zãri se îndreaptã cãtre domeniul
casnic ºi cât la sutã ajunge în secto-
rul industrial?

Eugen Scheuºan: Cele mai mul-
te produse se regãsesc în dome-
niul iluminatului public, acesta
fiind urmat de zona industrialã ºi
foarte puþin de cea casnicã. În pre-
zent, nu se mai instaleazã corpuri
de iluminat altfel decât cu LED.

Reporter: Sã trecem la sistemul
de Telegestiune…

Eugen Scheuºan: Sistemul de
Telegestiune a fost, în prima va-
riantã, proiectat ºi pus în funcþiune
cu 11 ani în urmã. Suntem deja la
versiunea a treia din punct de ve-
dere al software-ului, iar în mo-
mentul de faþã deserveºte circa
60.000 de abonaþi la Electrica.

Soluþia constã în contoarele in-
stalate la abonaþii de electricitate,
sisteme de calcul ºi comunicaþii
care concentreazã datele de la
contoare ºi le trimit la centrul de ci-
tire, precum ºi într-un sistem
central de gestiune.

Sistemul de Telegestiune permi-
te citirea în timp real a contoarelor
monofazate sau trifazate ale abo-
naþilor, fãrã sã fie nevoie de pre-
zenþa unei persoane la faþa locului,
ºi gestiunea acestora, mergând
pânã la editarea ºi tipãrirea facturi-
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lor de electricitate. De asemenea,
oferã date despre starea de încãr-
care a reþelei ºi poate executa pre-
lucrãri statistice. La un sistem de
genul acesta nu pot apãrea acci-
dente cum ar fi o valoare imensã a
facturii pentru un client cu douã
becuri instalate ºi nici invers. Sunt
situaþii în care, sã spunem, cã la un
abonat se citeºte un consum foarte
mare de electricitate. Atunci se
analizeazã ce cantitate consumã
respectiva persoanã de obicei ºi
dacã se observã un salt foarte
mare nu i se trimite factura respec-
tivã, ci se merge pe teren la o veri-
ficare.

Sistemul a fost conceput pentru
citirea contoarelor de electricitate,
dar poate agrega date ºi pentru
contorizarea din distribuþia de apã
caldã ºi rece, distribuþia de agent
termic ºi distribuþia de gaz sau de
la contoarele de gaz.

Reporter: Cât costã instalarea
unui astfel de sistem?

Eugen Scheuºan: Sistemul de
branºament dotat cu telegestiune
creºte costul cu 35 de procente
faþã de unul clasic. La un bloc sau
la o singurã casã nu meritã sã im-
plementezi un astfel de sistem.
Dezvoltatorii imobiliari, de obicei,
fac o reþea localã ºi ei o administre-
azã. Electrica spune cât au de plã-
tit, iar ei, cu ajutorul acestui sistem,
pot citi contoarele la fiecare abo-
nat, le pot însuma, le transmit ºi
genereazã ºi unele grafice.

Reporter: Ce ne spuneþi despre
noile staþii de încãrcare a automo-
bilelor electrice?

Eugen Scheuºan: Printre ultime-
le preocupãri ale Electromagnetica
se numãrã staþiile de încãrcat auto-
mobile electrice, produse recent
omologate. Vorbim despre staþiile
de încãrcat curent alternativ în re-
þea trifazatã, de 20 ºi 40 de kW,
care permit încãrcarea automobi-
lelor în rãstimp de pânã la o orã, în
funcþie de capacitatea fiecãrui au-
tomobil. Sunt trei variante de de-
sign, staþiile putând fi simple sau
duble, sau în orice altã formã pe
care o comandã potenþialul bene-
ficiar.

Reporter: Mulþumesc!
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Electromagnetica a introdus în
nomenclatorul sãu de fabricaþie staþia
de încãrcare a acumulatorilor pentru
autovehicule electrice

Electromagnetica a introdus în nomenclatorul sãu
de fabricaþie staþia de încãrcare a acumulatorilor
pentru autovehicule electrice. Societatea a trimis
înºtiinþãri referitoare la acest aspect Comisiei pentru
industrii ºi servicii din Camera Deputaþilor, Ministe-
rului Economiei, Ministerului Transporturilor, Mini-
sterului Mediului, ANRE ºi Primãriei Capitalei.

Documentul oficial precizeazã: "Echipamentul asi-
g u r ã î nc ãr c ar e a
completã a baterii-
lor d e t r ac þ i u ne
aflate în dotarea
a u t o m o b i l e l o r
electrice, în funcþie
de capacitatea ace-
stora, în una panã
la douã ore. Poate
furniza o putere
maximã de 22kW în
curent alternativ,
fiind compatibil cu
majoritatea auto-
mobilelor electrice
aflate în circulaþie.

Staþia este rezul-
tatul cercetãrii pro-
prii desfãºurate în
c a d r u l D e p a r t a-
mentului de Cerce-
tare-Proiectare al
societãþii ºi este re-
alizatã în confor-
m i t a t e a t â t c u
standardele europene în vigoare, cât ºi cu Legea
34/2017 privind instalarea infrastructurii pentru
combustibili alternativi. Produsul este livrabil în ori-
ce cantitate necesarã României în acord cu planuri-
le (...) de realizare de reþele de încãrcare automobile
electrice".

Electromagnetica a investit ºi în realizarea staþiei
de 43 kW curent alternativ, care asigurã o încãrcare
completã în jumãtate din timpul de încãrcare a sta-
þiei de 22kW, precum ºi în staþia pentru încãrcare ra-
pidã de 50kW curent continuu, ce asigurã încãrcarea
rapidã, sub 30 de minute, a automobilelor electrice
care permit acest tip de încãrcare.

Fenomenul automobilelor electrice va deveni un
haos dacã nu va fi creat, cât de curând, un cadru legi-
slativ care sã legifereze modul de funcþionare a reþe-
lelor de încãrcare a acestor autovehicule, ne-a spus,
recent, domnul Eugen Scheuºan, precizând: "În alte
state, fenomenul este unul de masã. În România,

însã, nu avem nicio prevedere pentru acest segment.
Dacã nu se traseazã niºte direcþii încã de acum, când
începe fenomenul, totul va deveni un haos. Trebuie
stabilit de la început, de exemplu, cine are voie sã
opereze aceste staþii de încãrcare ca furnizor de ser-
vicii. Se va cere o anumitã calificare sau va fi nevoie
de o licenþã? Nu ºtie nimeni acest lucru. A doua
întrebare ar fi cum se impoziteazã curentul pentru

maºina electricã.
Este capabil cine-
va sã înlocuiascã
actualele contri-
buþii încasate la
bugetul de stat
din sectorul com-
bustibililor ºi lu-
brifianþilor? Nu!
Eu, ca premier, nu
aº accepta aceastã
situaþie. Dacã vom
plãti curentul cu
care ne încãrcãm
maºina la valoarea
la care îl plãtim pe
c e l f o los i t la
maºina de spãlat
de acasã, atunci
niciodatã banii la
buget nu vor fi su-
f i c i e nþ i pe nt r u
proiectele de in-
frastructurã.

La dispariþia au-
tomobilului clasic, cu combustibil fosil, care este im-
pozitat ºi foarte accizat, nimeni nu ºtie cu ce vor fi
înlocuite la buget respectivele sume. Vom acciza
electricitatea? Cum? Pentru cã benzina, de exemplu,
dacã este pentru agriculturã, se pune o substanþã în
ea ºi se face roºie, ca sã ºtii cum o impozitezi, pentru
avioane e verde etc. La curentul electric cum se va
proceda? Nu se ºtie nici de unde vom consuma atâta
energie. În acelaºi timp, investiþiile care se fac pentru
acest domeniu sunt imense - investim o mulþime de
bani în cercetare, dar nu existã niciun program în
acest sens. Nu ºtim unde vom pune staþiile de încãr-
care, cine va avea voie sã vândã astfel de produse,
cum? Totodatã, se formeazã monopoluri. Companii-
le de distribuþie a electricitãþii ºi cele de petrol îºi dau
mâna ºi stranguleazã domeniul. Nu este niciun pro-
gram naþional care sã implice companiile româneºti.
Pentru cã cei care au staþii pânã acum, la noi, sunt
din afara þãrii".


